
Acta pendent d’aprovació formal. Podeu enviar les vostres esmenes a consellfp@terrassa.cat

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL DE LA FORMACIÓ PROFESSIONAL DE 
TERRASSA

Data: 13 de setembre de 2023
Lloc:  Casal Cívic de Ca n’Aurell, plaça del Tint 4
Hora de convocatòria: 12h

Reglament Representació Participant Delegació Assistència

Vice presidència del Consell
Vice president del 
Consell Josep Armengol

Secretaria tècnica del 
Consell

Secretari tècnic del 
Consell Javier Lacárcel SI

1 Corporació competències 
Educació Regidor Educació Joan Salvador SI
1 Corporació  competències 
en Ocupació Regidora Ocupació Montserrat Caupena SI
1  Corporació amb 
competències en  Joventut Regidoria Joventut Noël Duque
1  Corporació amb 
competències de Serveis 
Socials

Regidoria de Serveis 
Socials Noël Duque

1  Corporació amb 
competències en Polítiques 
de Gènere

Regidoria de 
Polítiques de Gènere Lluïsa Melgares S’excusa

1  Corporació amb 
competències en Universitats

Regidoria 
d’universitats Pep Forn SI

1  Corporació amb 
competències en Innovació Regidoria d’Innovació Pep Forn 
1 Corporació amb 
competències en Activitats 
econòmiques

Regidoria Activitats 
econòmiques Maise Balcells S’excusa

1 Generalitat amb 
competències en 
Ensenyament

Coordinador 
Territorial d’FP Josep Lluís Medina SI

1 Generalitat amb 
competències en Treball i 
Indústria

Director Oficina 
Treball

Francisco Javier 
Argüello SI

1 Diputació amb 
competències en Educació

Gerent Serveis 
Educació Francesca Alaminos 

Sra. Sara 
Maroto S’excusa

1 Diputació amb 
competències en Promoció 
econòmica i Ocupació

Gerent Serveis 
Promoció Econòmica Trinidad Molina 

1 de la Cambra del Comerç Director de Serveis Josep Beltran SI



d’empresa

1 de la Cecot Directora Formació Eulàlia Martínez SI
1 de gremis i/o empreses de 
la Cambra Comerç, associats
Consell Vocal comité executiu Pere Rodríguez  

1 de gremis i/o empreses de 
la Cecot, associats al Consell Institut Gremi Tèxtil

2 Unió General de 
Treballadors (UGT)

Responsable Educació Mònica Vitolo SI

Representant UGT Elena Gonzàlez

2 Comissions Obreres 
(CCOO)

Delegat Permanent Jose Cabello SI

Responsable de 
sectors privats reglats

José Fernando 
Domínguez

1 de centres de formació 
privat/concertat associats al 
Consell Titular Salesians Miquel Armengol SI
1 de centres de formació 
públics  associats al Consell Direcció Ins Terrassa Anna Molist SI
1  de  cadascun  dels  grups
municipals  que  no  tingui
representació  en  aquesta
Comissió Permanent

PSC Carlos Làzaro SI

PP

VOX
1  d’entre  tots  el  col·lectius
de  joves  més  representatius
de  la  ciutat  adherides  al
Consell. Representant Col.lect. Maru El Ahmadi
1 del món Universitari

Sots direc ESEIAAT David González
Altres persones que 
assisteixen Agència FPCAT Fabian Mohedano SI

Alcadessa Ajunt. 
Rellinars Marta Roqué SI

Alcalde Viladecavalls Cesca Berenguer Jesus Porres
SI

Directora Àrea 
Promoció econòmica i
Educació Teresa Buch SI
Directora adjunta 
Àrea Promoció 
econòmica i Educació Emilia Andreu SI
Director Serveis 
Educació

Santi Martínez SI



Directora Servei 
Promoció econòmica Pilar Gutiérrez SI
Cap Servei Orientació
i acció educativa Javier Lacárcel Soto SI
Cap Projectes i 
processos de Foment Verónica Ruiz SI
Cap Formació de 
Foment Maribel Gelis SI
Tècnica Servei 
Educació Nathalie Emond SI

La sessió comença a les 12.15h.

Joan Salvador com a sisè Tinent d’Alcalde dona la benvinguda als membres i presenta les persones
amb qui  comparteix  taula:  Javier  Lacárcel,  secretari  del  Consell,  Montserrat  Caupena,  regidora
d’Ocupació i Pilar Gutiérrez, Gerent de Foment. Recorda el caràcter participatiu i els objectius del
Consell  així  com la  importància del  treball  conjunt entre  els  seus membres.  Tot  seguit  dóna la
paraula a Montserrat Caupena, la qual explica que per finalització de mandat s’han de renovar les
representacions  al  Consell  i  escollir  la  Vice-presidència,  candidatures  de  la  qual  s’elevaran  al
Plenari. Recorda les funcions de la Vice-presidència, tal com s’enuncien al reglament i comunica
que es procedirà a una revisió dels òrgans de govern del Consell per tal que siguin més operatius i
àgils. A continuació dona pas a Javier Lacárcel, per a la presentació dels punts de l’ordre del dia.

1. Lectura i aprovació de l’acta de la reunió anterior

Com que ningú aporta cap esmena, Javier Lacárcel dona l’acta per aprovada per assentiment. 

2. Proposta de nomenaments dels representants del nou mandat del Consell

A continuació, Javier Lacárcel comenta que aquest estiu tots els membres del Plenari van rebre un
formulari  per  designar  representació  al  Plenari  i  a  la  Comissió Permanent.  També es  va donar
l’opció de fer una proposta per la Vice-presidència, que es votarà en el marc de la constitució del
nou Plenari. Les dues candidatures proposades fins ara són: Miquel Salazar, director de l’empresa
ASSEMP BCN assessors empresarials, SL i Jordi Dinarès, membre actual de la Junta de la Cecot,
vinculat amb el sector del tèxtil. Josep Beltran explica que aquesta segona candidatura correspon a
una proposta conjunta entre la Cecot i la Cambra. Santi Martínez comenta que és la primera vegada
en la història del Consell que es presenten dues candidatures. A continuació Eulàlia Martínez apunta
que Josep Armengol va explicar les seves funcions a Jordi Dinarès, el qual es va entusiasmar.

Tot  seguit  Javier  Lacárcel comunica que un cop signat el  decret  de renovació de membres,  en
concret el 8 de novembre es convocarà  a les 12h la Comissió permanent del nou mandat i a  les
12.45h el Plenari, on es votarà el Vice-president i es tractarà altres temes que s’hagin proposat avui.



3. Creació del Grup de treball de Formació d’Oferta en Àrees Prioritàries (FOAP)

Javier Lacárcel explica que s’han començat a recollir les demandes de participació a aquest grup de
treball plantejat per la Comissió permanent el curs passat i que Foment liderarà. Tot seguit Pilar
Gutiérrez planteja analitzar quines formacions s’estan demanant ara i mirar de no duplicar les que
s’organitzin l’any vinent. Maribel Gelis portarà aquest grup de treball i la convocatòria s’enviarà
des  de Foment.  Javier  Lacárcel  afegeix que encara es pot  inscriure’s a  través del  formulari  de
renovació de membres que s’ha enviat des del Consell, a l’apartat específic sobre aquest grup de
treball.

4. Configuració del Grup Estable de la Comissió Permanent.

Javier Lacárcel explica que un dels òrgans de govern del Consell és el Grup estable, que es va
deixar de convocar per la pandèmia i  es voldria recuperar,  per poder tractar temes sense haver
d’esperar les reunions de la Comissió permanent i fer més àgils els grups de treball convidant si
s’escau  persones  externes.  Els  sectors  que  conformen  el  Grup  estable  són:  Cecot,  Cambra,
Sindicats, Centres educatius públics, Centres educatius privats, Foment i Servei d’Educació. 

5. Proposta de redefinició dels òrgans de govern del Consell de la FP

Javier  Lacárcel  comenta  que  portem  21  anys  amb  Reglament,  el  sistema  de  participació  ha
evolucionat i ara que comencem un nou mandat es proposa revisar els òrgans de govern per a què
siguin el més flexible i àgil possible.

6. Torn obert de paraules

Javier Lacárcel proposa aprofitar aquest punt per aportar temes per tractar al Plenari.

Ell mateix en planteja tres:
 el canvi de format de l’actual calendari de reunions per curs escolar enlloc d’any natural, de

manera coherent amb la constitució del nou Plenari que acostuma ser el mes de novembre
 la  possibilitat  de  proposar  un nou centre  de formació professional  integrada a  partir  de

l’associació de centres i agents locals, amb visió de ciutat
 la possibilitat de reprendre les jornades «Parlem de l’FP», que s’organitzaria el mes de març

just abans de les preinscripcions i en el marc de Terrassa Tria Futur

Afegeix que si altres membres del Consell volen proposar un altre tema poden enviar un correu
electrònic a consellfp@terrassa.cat

A continuació Joan Salvador convida els membres de la Comissió a assistir a la presentació oficial
del curs, dijous 14 de setembre a la Casa Alegre, presidida per l’Alcalde i la direcció de Serveis
Territorials.

En relació amb  el punt de benvinguda de la sessió,  Eulàlia Martínez recorda que la FP com a
reglada, ocupacional i contínua, no inclou només les persones joves sinó totes les edats i demana
que  se’n  tingui  una  visió  àmplia,  al  llarg  de  la  vida.  Tot  seguit,  Pep  Forn  comenta  que  des
d’Universitats  també  es  defensa  el  concepte  de  formació  permanent  a  través  dels  postgraus  i
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màsters. Finalment José Cabello reforça un model formatiu en espiral, adreçat a persones actives i
no actives, en la línia del que comenta l’Eulàlia.

7.  Acord  de  planificació  de  l’oferta  educativa  a  càrrec  de  Fabian  Mohedano,  president
executiu de l’Agència Pública de Formació i Qualificació Professionals de Catalunya

Josep Lluís Medina introdueix aquest punt, que s’ha posposat, condicionat a l’arribada de Fabian
Mohedano. Presenta les dades de l’oferta i preinscripció al Vallès Occidental. Comenta que l’oferta
educativa a Terrassa ha tingut pocs canvis i en general els centres estan molt plens. Teresa Buch
pregunta si el departament podrà facilitar les dades de matriculació per sexe, per poder treballar
l’eix de gènere des del Consell. Josep Lluís respon que no disposa d’aquesta disgregació per sexe.
Explica quins cicles de grau mitjà i de grau superior tenen més demanda. Santi Martínez proposa
que les dades concretes de matriculació es presentin al Plenari.

A continuació  Fabian  Mohedano  saluda  els  membres  de  la  Comissió  i  introdueix  l’acord  de
planificació, destacant el nivell alt de consens amb els agents socials, la dotació pressupostària i el
fet que el sistema permeti ara omplir una motxilla única de formació i acreditació al llarg de la vida,
en un nou marc simplificat. Presenta els serveis bàsics del sistema, l’arquitectura institucional de
l’acord, el seu contingut, l’acreditació de competències professionals, la part d’orientació formativa
i  professional,  les  places  ofertades  al  2023,  l’oferta  del  SOC i  del  Consorci  per  la  Formació
Contínua, el calendari de preinscripció i el reforç de l’oferta dels tres pilars prioritzats per la UE. 

En relació amb el nou protocol d’orientació professional, personal i educativa, Fabian Mohedano
destaca la importància de la trajectòria i la connexió entre estudis i treball. En aquest sentit posa en
valor el model de Fira d’orientació sectorial de Lió. També apunta l’augment de places i explica que
s’intentarà  fer  un procés  de preinscripció  a  CFGS en paral·lel  amb el  de  la  universitat  per  no
generar tanta fluctuació entre preinscripció i matrícula.

Finalment Fabian Mohedano anuncia:
 la reunió prevista amb UGT, CCOO i Pimec la setmana del 18/09 per al segon acord, del

mapa i la creació de xarxa de centres integrats al territori
 la conferència de prospectiva el 6/10 per tal de construir l’informe de prospectiva 23-26 que

influenciarà l’oferta educativa
 la  preparació d’una nova llei  de noves oportunitats  que endreci l’oferta  dels  Centres  de

Noves Oportunitats i les Escoles de Formació de persones adultes
 la tercera campanya de certificats de professionalitat
 l’acta de presentació del sistema al qual es convidarà les direccions de centres
 la  preparació  del  tercer  acord  sobre  els  recursos  humans  necessaris  per  dinamitzar  el

sistema: administració de centres, professionalització de l’orientació, etc.

Havent-se acabat l’últim punt de l’ordre del dia,  Joan Salvador dóna les gràcies a les persones
assistents i tanca la sessió a les 13.35h. 


